
Ben je iemand die op zulke momenten een stand van za-
ken opmaakt?

“Neen. Ik kan me inbeelden dat leeftijd ave-
rechts werkt als je niet gelukkig bent. Ik heb het 
gevoel dat ik sterk sta in het leven omdat ik een 
goede partner heb en thuis mijn geluk vind. Ik ga 
ook regelmatig een eerlijk gesprek aan met mij-
zelf. Ben ik nog gelukkig met mijn leven, mijn 
werk, mijn man? De kunst is niet om op 1 januari 
je leven om te gooien, maar om op tijd kleine din-
gen te veranderen. Zo blijf ik dicht bij wie ik ben. 
Echt waar, ik heb nog nooit een compromis geslo-
ten met mijzelf.”

In een vorig interview zei je: “Ik heb lang gedacht dat ik 
niet veel waard was.”

“Dat klopt. Bij ons thuis werd van een meisje 
niet veel verwacht. Normaal is er je jeugd om je 
talenten te ontdekken, maar ik vond ze toen niet 
en werd daarin ook niet gestimuleerd. Waar zit 
mijn talent, wat is mijn kracht? Pas toen ik model 
werd en ik vrij was en kon reizen, is mijn zoek-
proces gestart. Nu denk ik: ik had mijn talenten 
ook zelf kunnen zoeken tijdens mijn jeugd. Ik heb 
dat niet gedaan. Waarom niet? Dat is iets waar ik 
zelf nog mee zit.”

“Ik ben dus een laatbloeier. Maar achteraf gezien
vind ik dat helemaal niet erg, het heeft mij wel-
licht sterker gemaakt. Zoals mijn eetprobleem 
mijn troef is geworden – ik heb er mijn beroep 
van gemaakt – zo is het feit dat er niet veel van 
mij verwacht werd misschien ook wel mijn drijf-
veer geworden. Iets wat tegenvalt in je leven om-
buigen tot iets positiefs, dat vind ik een mooie le-
vensles.”

Was het meer de tijdgeest of de visie van je ouders?
“De tijdgeest. En we hadden een dominante 

grootmoeder die daar zeker een rol in heeft ge-
speeld. Een jongen moest het maken, een meisje? 
Dat was niet belangrijk. Mijn ouders hadden ze-
ker het beste met mij voor. Ben je gelukkig? Dat 
was het enige dat mijn vader wilde weten. Als ik 
ja zei, gaf hij mij een keiharde knuffel. Vier jaar 
geleden is hij gestorven. Enkele jaren ervoor zijn 
we een paar keer goed gaan eten. Het waren lan-
ge restaurantbezoeken, waarbij ik hem de pieren 
uit de neus heb gevraagd. Over zijn leven, over 
hét leven. Ik had plots door: spontaan gaat die 
dat niet doen. Ik ben blij dat ik dat gedaan heb.”

Heeft Paul je ook geholpen om je weg te vinden? In Hu-
mo zei hij: “Ze leeft samen met iemand die zijn eigen 
visie heeft, dat is besmettelijk.” 

“Dat klopt. Niet dat hij het werk voor mij heeft 
gedaan. Maar door wie hij is, iemand die zelf veel 
uit het leven haalt, heeft hij me wel sleutels aan-
gereikt. Zonder mijn hand vast te houden. Dat 
wou hij zelf niet en ik had het niet kunnen ver-
dragen. Maar Paul is nooit mijn mentor geweest, 
hij is in de eerste plaats mijn lief. Maar hij heeft 
me zeker gestimuleerd. Toen ik met keramiek 
begon, was dat bijna als bezigheidstherapie. 
Maar hij heeft er nooit op neergekeken. En kijk 
waar ik daar nu mee sta. Er zullen altijd mensen 
blijven zeggen: Het is gemakkelijk met zo’n man 
naast jou, maar wij pushen elkaar net dat beetje 
verder. Die boeken, hoe zijn die er gekomen, 
denk je?”

Is het op je 50ste anders om samen te zijn met iemand 

Als ik je bezig zie, blijft het toch gek dat je geen
kookprogramma hebt.

“Of een restaurant! Daar heb ik soms echt goesting 
voor. Ik heb een cursus restauranthouder gevolgd. 
Veel techniek geleerd. Qua recepten was het minder, 
dat hoef ik niet te vertellen, zeker? (lacht) Maar een 
chef zit altijd in de keuken, ik zit altijd bij de mensen 
en ’t plezier, dus het zal er niet van komen. En tv?  
Zoals zo vaak in het leven: toen ik het wilde, kwam de 
vraag niet. En nu ik heb kunnen proeven van de vrij-
heid, denk ik: waarom zou ik? Een kookprogramma is 
niet de grootste creatieve uitdaging.”

Wat geeft je wel voldoening?
“Dat ik tot Harvard kan reizen om professoren te in-

terviewen. En dat ik mee aan de kar getrokken heb. 
Als ik zie hoeveel mensen zeggen: Ik ben gelukkiger, 
maakt me dat ontzettend blij. De vrouw van zeventig 
die met ogen vol tranen voor mij staat op de boeken-
beurs. Waarom heeft niemand mij dit ooit verteld? 
Of: Ik ben jaren depressief geweest, maar sinds de 
boeken leef ik anders en voel ik me beter. Ik zal niet 
zeggen dat goed eten depressies oplost, maar ik weet 
dat ik het leven van veel mensen heb veranderd. 
Mensen die jaren hebben gezocht en altijd gehoord 
hebben: Je moet maar meer karakter hebben.”

Frustreert het je dat veel mensen het nog altijd niet doen? 
Als je op de dijk wandelt, zie je alleen wafels, frietjes, ijs. 

“Het intrigeert mij dat mensen zonder nadenken 
van alles in hun mond stoppen, maar ik zal nooit pro-
beren om mensen te overtuigen. Ik wil hen wel weer-
baarder maken. Zeggen: het is jouw schuld niet en je 
kunt er iets aan doen. Ik heb al gedacht: ik ga folders 
maken en uitdelen. Kijk mensen, zo eenvoudig is het! 
Maar ik ben bang om klap te krijgen. En eigenlijk is 
het niet mijn taak, hé.”

20.30 uur

Een meisje in het veld
Een glooiend veld en een verlaten boerderij zijn het 

perfecte decor voor foto’s. En zij het perfecte bewijs 
dat het meisje soms met geen stokken uit de vrouw 
van vijftig valt te krijgen. Ze huppelt en ze loopt. “Ik 
kan zelfs mijn radslag nog. Op mijn verjaardag nog 
gedaan. Ik was de enige.” 

Heeft je vijftigste verjaardag iets met je gedaan?
“Neen. Ik blijf gespaard van kwaaltjes. En ook psy-

chologisch heb ik er geen problemen mee. Wacht 
maar tot zestig, zeggen sommigen. Wel, ik ben be-
nieuwd.”
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